



Normenbrief 1 juli 2025

Het referentieminimummaandloon per 1 juli 2025 is vastgesteld op € 2.245,80 per maand, exclusief vakantiegeld. In verband hiermee zal het netto minimumloon (referentieminimumloon), als bedoeld in artikel 37 van de Participatiewet per genoemde datum eveneens wijzigen. Dit heeft gevolgen voor de aan het referentieminimumloon gerelateerde bijstandsnormen, voor de minimumbedragen studietoeslag en voor de grondslagen IOAW en IOAZ.

De wijziging van de bijstandsnormen vindt van rechtswege plaats. Een deel van deze normbedragen wordt ook medegedeeld in de Staatscourant. De bedragen in de Staatscourant zijn leidend.

In bijlage I zijn onder meer de bijstandsnormen en minimumbedragen studietoeslag opgenomen zoals deze per 1 juli 2025 zullen gelden. De in de wet IOAW en de wet IOAZ genoemde nettobedragen, die het uitgangspunt vormen voor de grondslagen, staan in bijlage II. De grondslag bedoeld in artikel 5, vijfde lid, van de wet IOAW volgt de ontwikkeling van het referentiemaandloon (2,46%). De grondslagen en vrijlatingen ingevolge de IOAW en de IOAZ staan in bijlage III.

Bijlage I

Overzicht van de bedragen genoemd in de Participatiewet, het Bbz 2004 en het Besluit LKS en minimumbedragen studietoeslag in 2025

	1 januari 2025	1 juli 2025
Jongerennormen, zonder kinderen (art. 20, eerste lid)		
- alleenstaande, indien hij 18, 19 of 20 jaar is	€ 332,17	€ 337,98
- gehuwden waarvan beide echtgenoten 18, 19 of 20 jaar zijn	€ 664,34	€ 675,96
- gehuwden waarvan een echtgenoot 18, 19 of 20 jaar is en de andere echtgenoot 21 jaar of ouder, zonder kostendelende medebewoners	€ 1.293,21	€ 1.315,88
Jongerennormen, met kinderen (art. 20, tweede lid)		
- alleenstaande ouder, indien hij 18, 19 of 20 jaar is	€ 332,17	€ 337,98
- gehuwden waarvan beide echtgenoten 18, 19 of 20 jaar zijn	€ 1.048,75	€ 1.067,12
- gehuwden waarvan een echtgenoot 18, 19 of 20 jaar is en de andere echtgenoot 21 jaar of ouder, zonder kostendelende medebewoners	€ 1.677,62	€ 1.707,04
Normen 21 jaar tot pensioengerechtigde leeftijd (art. 21)		
- een alleenstaande of een alleenstaande ouder zonder kostendelende medebewoners	€ 1.345,45	€ 1.369,06
- gehuwden waarvan beide echtgenoten jonger zijn dan de pensioengerechtigde leeftijd, zonder kostendelende medebewoners	€ 1.922,07	€ 1.955,80
Normen pensioengerechtigden (art. 22)		
- een alleenstaande of een alleenstaande ouder zonder kostendelende medebewoners	€ 1.501,07	€ 1.530,21
- gehuwden die niet met een andere meerderjarige persoon dan de echtgenoot in dezelfde woning hun hoofdverblijf hebben, en waarvan één of meer de pensioengerechtigde leeftijd heeft bereikt, zonder kostendelende medebewoners	€ 2.053,48	€ 2.094,98
Normen kostendelersnorm (art. 22a, derde lid)		
- onderdeel van de norm voor gehuwden waarvan een echtgenoot 18, 19 of 20 jaar is en de andere echtgenoot 21 jaar of ouder is, met een of meer kostendelende medebewoners, indien een of meer ten laste komende kinderen	€ 716,58	€ 729,14
- onderdeel van de norm voor gehuwden waarvan een echtgenoot 18, 19 of 20 jaar is en de andere echtgenoot 21 jaar of ouder is, met een of meer kostendelende medebewoners, indien geen ten laste komende kinderen	€ 332,17	€ 337,98
Verblijf in een inrichting (art. 23, eerste lid)		
- alleenstaande of alleenstaande ouder	€ 426,03	€ 433,49
- gehuwden	€ 662,69	€ 674,29
Verhoging genoemd in artikel 23, tweede lid (t.b.v. premie Zvw)		
- alleenstaande	€ 45,00	€ 45,00
- gehuwden	€ 101,00	€ 101,00
NB. De hierboven genoemde normbedragen zijn inclusief vakantietoeslag. Deze bedraagt van de betreffende bijstandsnorm c.q. toeslag (art. 19, derde lid)	5,00%	5,00%

Bijlage I – vervolg

	1 januari 2025	1 juli 2025
Uitzondering lijfrente als voorliggende voorziening (artikel 15, tweede lid)		
Totale waarde lijfrente(n) (art. 15, tweede lid, onderdeel b, 2°)	€ 328.113,00	€ 328.113,00
Maximale inleg lijfrente(n) (art 15, tweede lid, onderdeel b, 3°)	€ 7.875,00	€ 7.875,00
Niet tot de middelen te rekenen bedragen (art. 31, tweede lid)		
Een één- of tweemaalige premie arbeidsinschakeling (onderdeel j)	€ 3.263,00	€ 3.326,00
Maximum onkostenvergoeding voor het verrichten van vrijwilligerswerk (onderdeel k)		
- bedrag per maand ten hoogste	€ 210,00	€ 210,00
- maximum bedrag per jaar	€ 2.100,00	€ 2.100,00
Maximaal vrij te laten inkomsten uit arbeid (onderdeel n)	€ 273,00	€ 278,00
Vrij te laten inkomsten uit arbeid voor een alleenstaande ouder (onderdeel r)	€ 170,61	€ 173,87
Maximaal vrij te laten inkomsten uit arbeid van persoon die medisch uren-beperkt is (onderdeel y)	€ 173,04	€ 176,35
Maximaal vrij te laten inkomsten uit dienstbetrekking, van persoon in doelgroep loonkostensubsidie, na afloop van vrijlating onder onderdeel n (onderdeel z), en bij eventuele verlenging (onderdeel aa)	€ 173,04	€ 176,35
Buiten beschouwing te laten particuliere oudedagsvoorziening (art. 33, vijfde lid)		
- alleenstaande (ouder)	€ 25,70	€ 25,70
- gehuwden	€ 51,40	€ 51,40
Buiten beschouwing te laten vermogen (art. 34, tweede en derde lid)		
In de woning gebonden vermogen voor zover dit minder bedraagt dan	€ 65.500	€ 65.500
Vermogensgrenzen		
- alleenstaande	€ 7.770	€ 7.770
- alleenstaande ouder	€ 15.540	€ 15.540
- gehuwden	€ 15.540	€ 15.540
Drempelbedrag bijzondere bijstand (art. 35, tweede lid)	€ 170,00	€ 170,00
Studietoelage (art. 36b) – minimumbedragen en vrijlating stagevergoeding (Besluit loonkostensubsidie en minimumbedragen studietoelage Participatiewet 2021, art. 7a en art. 7b)		
Minimumbedragen studietoelage (art. 7a)		
- 21-jarigen en ouder (onderdeel a)	€ 369,75	€ 376,22
- 20-jarigen (onderdeel b)	€ 295,80	€ 300,98
- 19-jarigen (onderdeel c)	€ 221,85	€ 225,74
- 18-jarigen (onderdeel d)	€ 184,88	€ 188,11
- 17-jarigen (onderdeel e)	€ 146,06	€ 148,61
- 16-jarigen (onderdeel f)	€ 127,57	€ 129,80
- 15-jarigen (onderdeel g)	€ 110,93	€ 112,87
Vrijlating stagevergoeding (art. 7b)	€ 221,85	€ 225,74

Bijlage I – vervolg

	1 januari 2025	1 juli 2025
Besluit bijstandverlening zelfstandigen 2004		
Bedrag genoemd in artikel 3, eerste lid, onderdelen a en b	€ 243.892	€ 243.892
Bedrag genoemd in artikel 3, eerste lid, onderdeel b	€ 58.035	€ 58.035
Bedrag genoemd in artikel 3, tweede lid	€ 170.725	€ 170.725
Percentage genoemd in artikel 6, tweede lid	19,00%	19,00%
Percentage genoemd in artikel 15, onderdeel a	8,00%	8,00%
Maximale geldlening (art. 20, eerste lid)	€ 253.420	€ 253.420
Bedrijfskapitaal om niet aan gevestigde zelfstandige (art. 22)	€ 12.671	€ 12.671
Bedrijfskapitaal aan beginnende zelfstandige (art. 24)	€ 46.656	€ 46.656
Inkomenseis oudere zelfstandige (art. 25)	€ 10.065	€ 10.065
Bijstand voor bedrijfskapitaal oudere zelfstandigen (art. 26)	€ 12.671	€ 12.671

Bijlage II

Overzicht nettobedragen genoemd in de IOAW en de IOAZ in 2025

(voor grondslagen zie bijlage III)

	1 januari 2025	1 juli 2025
IOAW		
Nettobedragen genoemd in artikel 5 van de IOAW voor:		
- De werkloze werknemer en de echtgenoot, beiden 21 jaar of ouder (derde lid, onderdeel a) en de alleenstaande werkloze werknemer, die met één of meer meerderjarige (vanaf 27 jaar) personen zijn hoofdverblijf heeft (derde lid, onderdeel b)	€ 961,04	€ 977,90
- De alleenstaande werkloze werknemer van 23 jaar of ouder (vierde lid)	€ 1.345,45	€ 1.369,06
IOAZ		
Nettobedragen genoemd in artikel 5, vierde lid van de IOAZ voor:		
- De gewezen zelfstandige en de echtgenoot (onderdeel a) en de alleenstaande gewezen zelfstandige, die met één of meer meerderjarige (vanaf 27 jaar) personen zijn hoofdverblijf heeft (onderdeel c)	€ 961,04	€ 977,90
- De alleenstaande gewezen zelfstandige (onderdeel b)	€ 1.345,45	€ 1.369,06

Bijlage III

Grondslagen als bedoeld in artikel 5 van de IOAW en de IOAZ in 2025

	1 januari 2025	1 juli 2025
IOAW - Regeling vaststelling grondslagen IOAW		
- Grondslag voor de werkloze werknemer en de echtgenoot, beiden 21 jaar of ouder (art. 1, eerste lid)	€ 2.194,30	€ 2.248,80
- Grondslag voor de alleenstaande werkloze werknemer, die met een of meer meerderjarige personen in dezelfde woning zijn hoofdverblijf heeft (art. 1, tweede lid)	€ 1.097,15	€ 1.124,40
- Grondslag voor de alleenstaande werkloze werknemer (art. 1, derde lid)	€ 1.697,32	€ 1.733,22
IOAZ - Regeling vaststelling grondslagen IOAZ		
- Grondslag voor de gewezen zelfstandige en de echtgenoot (art. 1, eerste lid)	€ 2.194,30	€ 2.248,80
- Grondslag voor de alleenstaande gewezen zelfstandige, die met een of meer meerderjarige personen in dezelfde woning zijn hoofdverblijf heeft wordt vastgesteld op (art. 1, tweede lid)	€ 1.097,15	€ 1.124,40
- Grondslag voor de alleenstaande gewezen zelfstandige (art. 1, derde lid)	€ 1.697,32	€ 1.733,22
Vrijlatingen		
<i>Algemeen inkomensbesluit socialezekerheidswetten</i>		
- Premie in het kader van voorziening gericht op arbeidsinschakeling (art. 2:8, eerste lid, onderdeel b, en art. 2:9, tweede lid, onderdeel b)	€ 3.263,00	€ 3.326,00
- Kostenvergoeding voor het verrichten van vrijwilligerswerk IOAW (art. 2:8, eerste lid, onderdeel c, en art. 2:9, tweede lid, onderdeel b)		
per maand	€ 210,00	€ 210,00
per jaar	€ 2.100,00	€ 2.100,00
<i>IOAW</i>		
- Maximaal vrij te laten bedrag tijdens de eerste periode van zes maanden (art. 8, tweede lid)	€ 426,14	€ 434,54
- Maximaal vrij te laten bedrag voor een alleenstaande ouder (art. 8, vijfde lid)	€ 264,72	€ 271,32
- Maximaal vrij te laten bedrag voor persoon die medisch uren-beperkt is (art. 8, zevende lid)	€ 268,84	€ 275,49
- Maximaal vrij te laten bedrag voor persoon die behoort tot de doelgroep loonkostensubsidie (art. 8, negende en tiende lid)	€ 268,84	€ 275,49
<i>IOAZ</i>		
- Bedrag genoemd in artikel 5, tweede lid, onderdeel 2	€ 30.968	€ 30.968
- Bedrag genoemd in artikel 5, tweede lid, onderdeel 3	€ 34.890	€ 35.807
- Buiten beschouwing te laten vermogen (art. 8, tweede lid)	€ 170.725	€ 170.725
- Berekening inkomen uit vermogen dat meer is dan het in artikel 8, tweede lid genoemde grensbedrag.	3,00%	3,00%
- Bedrag genoemd in artikel 5, eerste lid van de Regeling vermogenswaardering IOAZ (art. 5, eerste lid, onderdeel d)	€ 165.741	€ 168.907
- Maximale vrijlating (art. 8, derde lid)	€ 426,14	€ 434,54
- Maximaal vrij te laten bedrag voor een alleenstaande ouder (art.8, negende lid)	€ 264,72	€ 271,32
- Maximaal vrij te laten bedrag voor persoon die medisch uren-beperkt is (art. 8, elfde lid)	€ 268,84	€ 275,49
- Vrij te laten bedrag van persoon die behoort tot de doelgroep loonkostensubsidie (artikel 8, dertiende en veertiende lid)	€ 268,84	€ 275,49

De bijlagen **IV**, **V**, **VI** en **VII** zoals gepubliceerd in de normenbrief van 1 januari 2025 wijzigen niet.